
Po informacji o śmier-
telnym potrąceniu 
14-latki, na naszym 
forum zawrzało. Oto 
niektóre z opinii inter-
nautów. 

„Kierowcy po 60 roku życia 
powinni przechodzić obowiąz-
kowe badania psychotech-
niczne. Znam takich, co nie 
powinni siadać za kierownicą” 
–  alba51

Film wyświetlany jest m.in. na 
telebimach w mieście.

Żeby zwiększyć bezpieczeń-
stwo na ulicach, zarówno kie-

rowcy jak i piesi muszą mieć 
ograniczone zaufanie do in-
nych uczestników ruchu dro-
gowego.
Wielu z nas wstydzi się nosić 

odzież z elementami odbla-

skowymi. Trzeba pamiętać jed-

nak, że życie i zdrowie są waż-

niejsze od poczucia wstydu. 
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Pani Magdalena, zaraz 
po wypadku udzielała 
dziewczynkom pierwszej 
pomocy.
– Tutaj jest dużo latarni, 
fakt, że one nieco ośle-
piają kierowców. Mnie 
też się ciężko jeździ o 
takiej porze, tym bardziej, że 
teraz wcześniej zapada zmrok. 
Jednak można było się spo-
dziewać, że dzieci będą wraca-
ły z pobliskiej szkoły. Widzia-
łam wtedy grupkę dzieci, więc 
one nie szły we dwie – wspo-
mina pani Magdalena.

Pan Zdzisław mieszka w po-
bliżu feralnego przejścia i jak 
mówi, bezpiecznie będzie tylko 
wtedy, gdy kierowcy staną się 
ostrożniejsi.
– Tutaj nie można rozwijać 
prędkości, bo niedaleko jest 
skrzyżowanie. Każdy kierowca 
powinien uważać. Są też linie 
ciągłe, których nie można prze-
kraczać – mówi.

Obecnie szybciej zapada 
zmrok, piesi są niewidoczni. 
Policja apeluje – wyposażajmy 
siebie i dzieci w elementy od-
blaskowe.
– Porównuję wejście na przej-
ście dla pieszych do wejścia 
na pole minowe. Bo tak na-
prawdę nie wiemy, co nas 
spotka. Pieszy powinien czuć 
się na przejściu bezpiecznie, 
niestety tak nie jest – mówi 
Marek Słomski z gliwickiej 
policji.

Plaga potrąceń 
pieszych

W ostatnim czasie na gliwickich drogach zginęło kilku 
pieszych. 18 listopada na oznakowanym przejściu zginę-
ła kobieta potrącona przez 21-latka. Kolejny tragiczny 
wypadek miał miejsce w poniedziałek. Dwie nastolatki 
przechodziły przez jezdnię na ul. Grottgera i nagle wje-
chał w nie samochód. 77-letni kierowca nie potrafił wy-
tłumaczyć, dlaczego nie zauważył dziewczynek. 
Niestety, jedna z potrąconych zmarła.

Do kolejnego tragicznego wypadku doszło  
w czwartek, ok. godz. 6.30 w Łanach Wielkich. 
Ze wstępnych ustaleń policji wynika, że młody 
mieszkaniec powiatu gliwickiego, jadący  
w stronę Kozłowa samochodem marki audi,  
nie zauważył pieszego idącego poboczem  
i potrącił go. Kierowca był trzeźwy.
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„[...] Sprzedaż kurtek bez ele-
mentu odblaskowego powinna 
być tak samo zabroniona, jak 
sprzedaż samochodów bez 
pasów bezpieczeństwa. [...]” 
–  Kierowca

Marek Słomski podkreśla, że 
nie można dzielić przejść dla 
pieszych na mniej i bardziej 
niebezpieczne. Pieszy powi-
nien zachować szczególną 
ostrożność zbliżając się do 
jezdni. Tym bardziej, że pada-
jący deszcz i światła samocho-
dów jadących z przeciwka po-
garszają widoczność kierowcy.
– Badania pokazują, że oso-

ba, która jest ubrana w kolory 
szarości, w czernie, jest spo-
strzegana przez kierowcę 20-
30 metrów przed pojazdem. 
Jeżeli dołożymy do tego „kultu-
rę jazdy” i duże prędkości, to 
droga hamowania jest o wiele 
dłuższa – mówi Słomski.

Większe bezpieczeństwo pie-
szych zapewniają przejścia 
wyposażone w sygnalizację 
świetlną. Zarząd Dróg Miej-
skich stosuje także specjalne 
znaki poziome i tablice.
– Po pierwsze, na bieżąco 
odnawiamy oznakowania po-
ziome. W pobliżu szkół, przy 
przejściach ustawiamy dodat-
kowe znaki. W innych miej-
scach naklejone są na jezdni 
ostrzegawcze, żółte trójkąty. 
Dodatkowo są także znaki na 
fluorescencyjnym tle, bardzo 
dobrze widoczne dla kierow-
ców – jednym tchem wymienia 
Jadwiga Jagiełło-Stiborska, 
rzecznik prasowy ZDM.

Niestety, mimo zapewnień ze 
strony Zarządu Dróg Miejskich, 
że pasy są często odnawiane, 
to tylko w ścisłym centrum Gli-
wic wiele znaków poziomych 
jest niewidocznych. Nawet 
biorąc pod uwagę warunki po-
godowe, które nie sprzyjają wy-
konywaniu takich prac, to stan 
oznakowania wskazuje na to, 
że nie były odnawiane od co-
najmniej kilku miesięcy.

Do wypadków z udziałem pie-
szych dochodzi bardzo często. 
Dlatego śląska policja przygo-
towała specjalny film, który 
pokazuje, jak niewiele potrze-
ba, aby doszło do tragedii na 
drodze. 


